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IX	 ÖN SÖZ
1	 ŞİRK VE MÜŞRİK

İslâm inancına göre, şirk 
nedir?

Müşrik kime denir?

İnsanlar Yüce Allah’a niçin 
ortak koşarlar, bunun temel 
sebepleri hakkında bilgi verir 
misiniz?

9	 VESİLE VE TEVESSÜL
Vesile ve tevessül neye 
denir?

Duada vesile ve tevessüle 
yer var mıdır?

Vesile ve tevessülün caiz 
olduğu ve olmadığı yerleri 
açıklar mısınız?

16	 DECCÂL
Deccâl var mı?

Deccâl bir kişi midir yoksa 
birden fazla  
kimsenin adı mıdır?

Deccâl hangi misyonu  
temsil eder?

Deccâl zorbalığına karşı 
müminlerin tavırları ne 
olmalıdır, açıklar mısınız?

22	 ÖLENİN ARDINDAN 
YAPILAN İYİLİK
Vefat eden yakınlarımızın 
arkasından dua ve istiğfarda 
bulunuyor, sadaka veriyor, 
yemek yediriyoruz. Bu iyilikler 
onlara fayda sağlar mı?

28	 ALLAH’IN 
SIFATLARINI 
ANLAMADA YÖNTEM
Allah’ın sıfatlarını anlamak 
ve yorumlamak mümkün 
müdür?

Haberî sıfat deyince ne 
anlaşılır?

Haberî sıfatları anlamada 
nasıl bir yöntem izlememiz 
gerektiğini anlatır mısınız?

35	 TEVEKKÜL VE 
KADER İLİŞKİSİ
Tevekkül ne demektir?

Bazıları “Nasıl olsa Yüce 
Allah ezelî ilminde bizimle 
ilgili olacak olan şeyleri 
önceden yazmıştır. Ne 
yaparsak yapalım başımıza 
o gelecektir.” diyorlar. Bu 
doğru mu?

Acaba tevekkül ile kader 
arasında nasıl bir ilişki 
kurmalıyız, açıklar mısınız?

40	 PEYGAMBERLER 
VE YAŞADIKLARI 
COĞRAFYALAR
Neden peygamberler 
Amerika’dan ya da 
Avusturalya’dan çıkmadı da 
hep Ortadoğu’dan çıktı?

Peygamberimiz neden Arap 
yarımadasında yaşadı ve 
görevini orada ifa etti?

İÇİNDEKİLER
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46	 NAZAR, BÜYÜ VE 
SİHİR
Nazar, göz değmesi ve sihir 
gerçek midir?

Nazarın Kur’ân’da ve 
sünnette yeri var mıdır?

Nazar ve sihirden korunmak 
için neler yapılması 
gerektiğini açıklar mısınız?

54	 ALLAH-ÂLEM 
İLİŞKİSİ
Bizler, kâinat denilen bu 
varlık alanında yaşıyoruz. 
İçinde yaşadığımız kâinat, 
bizi imtihan eden Yüce 
Allah’ın ilâhî zâtının içinde 
midir yoksa dışında mıdır?

Kâinat ile Allah arasındaki 
bağı izah eder misiniz?

61	 MELEKLERLE 
İLETİŞİM
Son zamanlarda ülkemizde 
ve dünyada yeni kült 
grupları oluşmaya başladı. 
Bu gruplardan birisi de 
‘meleklerle iletişim’ grubu. 
Meleklerle iletişim kitapları, 
melek kartları, melek enerjisi 
gibi materyaller doğruyu mu 
söylüyor?

Meleklerle iletişim kurmak 
mümkün müdür?

66	 TOTEM VE BATIL 
İNANÇLAR
Dinimizde totem var mıdır?

Toteme inanmak ve 
güvenmek dinî açıdan bizi 
nasıl etkiler?

İyiliği ve başarıyı toteme 
bağlamanın itikâdî açıdan 
sonuçlarını açıklar mısınız?

71	 EVLİLİKTE DİN 
FARKLILIĞI
Müslüman bir erkek, 
farklı dinden bir kadınla 
evlenebilir mi?

Eşi farklı bir dine mensup 
olanlar, onun âdet ve 
ritüellerine katılabilir mi?

Mesela Müslüman bir baba, 
Hıristiyan olan eşiyle birlikte 
çocuğunu vaftiz ettirmek 
için kiliseye gidebilir mi?

78	 İNSANIN HÜR 
İRADESİ
İrade ne demektir?

İnsanın hür irade sahibi 
olduğu söyleniyor. Din, 
insanın hür iradesini 
kısıtlamıyor mu?

Eğer hür irademiz varsa, 
neden bazı seçimlerimizden 
dolayı cehennemle 
cezalandırılıyoruz?

84	 ALLAH’IN İLMİ VE 
TAKDİRİ
Yüce Allah, olmuş ve olanı, 
olmakta olanı ve gelecekte 
olacakları tüm yönleriyle 
biliyorsa niçin peygamber 
gönderdi?

Her şey zaten kaderde belli 
ise neden insanlığa ilâhî 
kitaplar indirdi?

Allah’ın bilgisi ile kaderimiz 
arasındaki ilişkiyi açıklar 
mısınız?
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89	 İSLÂM DAVETİ VE 
HİDAYET
Hayatları boyunca İslâm’ı 
tanıma imkânı bulamamış 
insanların durumu nedir?

Afrika’da, Asya’da ya da 
Sibirya’da doğmuş, anne-
babası Müslüman olmayan 
bir kimsenin ahiretteki 
durumu ne olacaktır?

95	 KALPLERİN 
MÜHÜRLENMESİ
“Allah onların kalplerini ve 
kulaklarını mühürlemiştir. 
Gözleri üzerinde de bir 
perde vardır.” (Bakara, 2/7) 
âyetini açıklar mısınız?

Yüce Allah bazı kimselerin 
kalplerini ve kulaklarını 
mühürlemiş, gözlerine de 
perde çekmişse, zaten 
onlar iman etmek isteseler 
de bunu başaramazlar. O 
halde bu kimseler niçin iman 
etmekle sorumlu tutuluyor?

Bu bir haksızlık değil mi?

101	 GÖRMEDİĞİ HÂLDE 
İMAN ETMEK
Gözümüzle görmedikçe 
inanmak zor değil mi?

Görmediğimiz hâlde sadece 
mantığımızla Allah’ın 
varlığını nasıl bilebiliriz?

110	 İSLÂM’IN DİĞER 
DİNLERDEN FARKI
“İslâm’ın, Yahudilik ve 
Hıristiyanlık gibi diğer 
dinlerden bir farkı yoktur. 
Sonuçta hepsi Allah’a ulaşan 
birer yoldur.” iddiasında 
bulunan bir kişiye nasıl 
cevap verebiliriz?

113	 İYİLİK VE VİCDAN 
ARASINDAKİ İLİŞKİ
Bazı çevrelerde sıklıkla 
söylenen “İnsanı iyi yapan 
din değil, vicdandır” sözü 
doğru mu? İyiliğin kaynağını 
imanda mı vicdanda mı 
aramalıyız?

115	 KURBAN İBADETİ
“Kurban kesip et dağıtmak 
Allah için değil, insanları 
mutlu etmek için olmalıdır.” 
sözü hakkında ne dersiniz? 
Kurban kesmek yerine et 
alarak ihtiyaç sahiplerine 
dağıtmak uygun olur mu?

117	 İNANMAK VE 
SORGULAMAK
Din karşıtı çevreler 
tarafından “İnançlarını 
mantıkla sorgulamaya 
başlayan bir kimse dindar 
kalamaz.” şeklinde bir yargı 
cümlesi kuruluyor. Din ile 
mantığın uyuşmayacağı, 
sorgulamanın dinî inançlara 
zarar vereceği doğru 
mudur?



121	 VESVESE VE 
TAKINTILAR
Bir kimse, elinde olmadan 
aklından geçen dine aykırı 
düşüncelerden sorumlu 
mudur? Özellikle takıntı 
haline dönüşüp de Kur’ân, 
Allah, Peygamber, ahiret, 
melek gibi kutsal değerlere 
saygısızlığa varan, 
uğraştıkça daha da artan 
bu düşüncelerden nasıl 
kurtulabilir?

127	 AGNOSTİK 
İDDİALAR
Agnostisizm adında bir 
felsefî yönelişten söz 
edildiğini sık duymaya 
başladım. Buna göre, 
Allah’ın varlığı ya da 
yokluğu bilinemezmiş. 
Agnostisizm nedir ve İslâm 
inancı açısından nasıl 
değerlendirilir?

133	 DEİZM
Gençler olarak çevremizde 
bazı arkadaşların deist 
olduklarını söylediklerine 
şahit oluyoruz. Deizm nedir 
ve deist kimdir? Müslüman 
deist olur mu? Bu konuda 
bizi aydınlatır mısınız?

144	 ATEİZM
Tabiatta her şey doğanın 
bir gereği olarak mı 
meydana geliyor? Evren 
kendi kendine mi meydana 
gelmiştir? Ateist iddialar 
çerçevesinde açıklar 
mısınız?

152	 NIHILIZM/HIÇÇILIK
Nihilizm ne demektir?

Nihilizm İslâm’la barışır mı?

Gençlerimiz bu düşünceye 
niçin ilgi duyuyor, bu hayat 
anlamsız mıdır?

159	 YARATILIŞTA 
EŞITLIK MI YOKSA 
ÇEŞITLILIK MI VAR?
Birleşmiş Milletlerin 
açıkladığına göre dünya 
nüfusunun %’11’i açlık 
sınırının altında yaşıyor.

Neden yaratılışta bir 
eşitsizlik var?

Bu eşitsizliği ilâhî 
adalet açısından nasıl 
açıklayabiliriz?

164	 DUA, YAĞMURA 
VESİLE OLUR MU?
Dua ile yağmur yağsaydı 
Arabistan çöl olmazdı, 
deniliyor.

O halde dua neye denir, 
mademki duanın etkin bir 
gücü yok, bizler ne diye dua 
ediyoruz?

170	 KAYNAKÇA
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ÖN SÖZ
İnsan hayatı, çocuklukla başlayıp, gençlik, yetişkinlik ve 
yaşlılık ile devam eden belirli ve sınırlı bir zaman dili-
minden ibarettir. Bu dört dönem içinde gençlik, insan 
hayatının baharı olmakla birlikte en kritik ve kimi zaman 
en problemli dönemini de oluşturabilir. İnsan, geleceğini 
bu dönemde inşa eder ya da yanlış bir yol izleyerek bu 
dönemde rotasını kaybeder. Bu sebeple gençler için yol 
gösterici bir rehberlik büyük önem taşımaktadır.

Gençlik, geleceğimizdir. Geleceğimizi emanet edece-
ğimiz gençlerimizin akıl, ruh, inanç sağlığı ve bilgi 
birikimi bakımından iyi yetiştirilmeleri gerekir. Bu konuda 
sorumluluk mevkiinde bulunan herkese ayrı ayrı görev-
ler düşmektedir.

Dijital bir çağda yaşıyoruz. Baş döndürücü bir hızla 
ilerleyen bilim ve teknoloji alanındaki gelişmeler, iletişim 
devriminin de katkılarıyla her türlü bilgi akışını hızlan-
dırdı. Artık bilgisayar, tablet, internet, akıllı telefon gibi 
iletişim araçlarıyla sosyal medya mecralarında filtresiz 
bir şekilde akan bilgiye ulaşmak çok kolaylaştı. Taşınan 
bu bilgiler arasında faydalı olanlar olduğu gibi, gençleri-
mizin zihin, gönül ve inanç dünyalarını bozmaya dönük 
zararlı bilgiler de var. Doğru dinî bilgi konusunda kendile-
rine rehberlik yapılmadığı takdirde, gençlerimiz art niyetli 
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kişi ve grupların, yanlış inanç ve sapkın görüşlerin etki-
sinde kalabilmektedir. Bu durum onların bilhassa inanç 
dünyalarında tamiri zor yıkımlar oluşturabilmektedir.

Gençliğimizi inanç alanında ortaya çıkan şüphe ve 
tereddütlerin çıkmazından kurtarmak, ancak onlara doğru 
dinî bilgiyi ulaştırmakla mümkündür. Maalesef insan-
lık, değer tanımayan ve menfaat uğruna her şeyi mubah 
sayan nihilist bir yaşam biçimine doğru sürüklenmekte-
dir. İleriye dönük ideallerden, her türlü erdemli duruş ve 
davranıştan uzaklaşan bir insanlığın geleceği karanlık-
tır. Bu sebeple, gençlerimize hayatın anlamını ve yüce 
insanlık değerlerini kavrama yolunda öncülük yapmamız 
gerekmektedir. İnanç dünyalarıyla ilgili içinden çıkama-
dıkları sorulara anlaşılır ve kolay cevaplar üretmek, bu 
öncülüğün gereğidir.

İşte “Gençler İnançtan Soruyorlar” adını verdiğimiz bu 
mütevazı eserde, gençlerimizin inançla ilgili bazı sorula-
rına cevap vermeye çalışacağız. Çünkü bizler, geleceğimiz 
ve umudumuz olan gençlerimizin beden sağlıklarını koru-
makla yükümlü olduğumuz gibi, akıl, gönül, ruh ve inanç 
sağlıklarını da korumakla yükümlüyüz. Doğru, mantıklı, 
sağlam bir inanç ve üstün ahlâkî değerlerle donanan gençle-
rimiz istikbalimizin teminatı ve yegâne güven kaynağıdır. 
Eğer gençliğimizin inançla ilgili sorularının bir kısmına bu 
kitapçık ile cevap verebilirsek kendimizi bahtiyar hissede-
ceğiz. Yıllarca öğrencilerimiz başta olmak üzere gençler 
tarafından bize yöneltilen sorulara cevaplardan oluşan bu 
eserin basım ve yayımında emeği geçen herkese teşek-
kür ediyorum. Eserin, inançla ilgili konuları okumayı, 
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düşünmeyi ve araştırmayı seven çok değerli okuyucula-
rımızda hak ettiği karşılığı bulacağına inanıyorum.

Çalışmak bizden, yardım Yüce Allah’tandır.

� Prof. Dr. Ramazan Altıntaş
� Konya-2020
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ŞİRK VE MÜŞRİK
İslâm inancına göre, şirk nedir?

Müşrik kime denir?

İnsanlar Yüce Allah’a niçin ortak 
koşarlar, bunun temel sebepleri 
hakkında bilgi verir misiniz?

Arapça’da “şerîk ve şirk” şeklinde kullanılan sözcüğün 
anlamı, Allah’ın varlığı yanında O’nun ortağı olduğunu 
kabul etmek, O’ndan başka ilâh tanımak, başka tanrılara 
inanmak ve Allah’tan başkasına ibadet etmektir.1 Şirk; 
putlara, ağaçlara, hayvanlara, kabirlere, gök cisimlerine, 
tabiat kuvvetlerine, ruhanî varlıklara ve insanlara ilâhlık 
vasfı vererek tapınmaktır. Ayrıca Allah’ın zatında, sıfat 
ve fiillerinde ona ortak koşan kimselere de müşrik denilir.

Kur’ân-ı Kerîm’de Yüce Allah’ın şirk dışında kulla-
rının bütün günahlarını bağışlayacağından bahsedilir: 
“Allah kendisine ortak koşulmasını asla bağışlamaz. Bundan 
başkasını dilediği kimse için bağışlar. Allah’a ortak koşan 
kimse, şüphesiz büyük bir günah işleyerek iftira etmiş olur.”2 

1	 İsfehânî, el-Müfredat, 380.
2	 Nisâ 4/48.


